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نزول قیمت  طلا و سکه در هفته پایانی شهریور
محمد کشتی آرای، نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران : به دنبال کاهش نرخ ارز در هفته گذشته، 
قیمت انواع ســکه  نیز١۵٠ تا ۴۵٠هزار تومــان کاهش یافت؛  بازار ســکه و طلا به طــور کل در آخرین هفته 

شهریور ریزشی بود.

افزایش استقبال یارانه بگیران از کالابرگ الکترونیک 
علیرضا عسگریان، معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت کار: استقبال یارانه بگیران از خرید کالا با استفاده از 
کالابرگ الکترونیک به ۱۰درصد افزایش یافته است. هدف ما این است که بین ۳۰ تا ۴۰درصد یارانه بگیران 

از این امکان استفاده کنند و یارانه نقدی را به خرید کالاهای مورد نظر در این سبد کالا اختصاص دهند.

خروج سیمان و فولاد از بورس کالا؟
وزیــر راه و شهرســازی می گویــد یکی از 
عوامل افزایش قیمت مسکن، گرانی مصالح 
ساختمانی است و این موضوع مهم در دستور 
جلسه شورای عالی  مسکن در هفته آینده 
قرار دارد و با حضور شــخص رئیس جمهور 

موردبررسی و تصمیم گیری قرار خواهد گرفت.
معنای این اظهارنظر مهرداد بذرپاش، تلاش دوباره برای کنترل 
بازار مصالح ساختمانی از مســیر خروج مصالح سیمان و فولاد از 
بورس کالاست؛ چراکه اگر متولیان نهضت ملی مسکن بخواهند 
براساس تکلیف نهضت ملی مسکن، نهاده سیمان و فولاد موردنیاز 
این طرح را با قیمت پایین تــر از بازار تأمین کنند، باید شــیوه 
قیمت گذاری آنها را که فعلًا در بورس کالا انجام می شــود تغییر 

دهند تا قابل قیمت گذاری دستوری باشند.
در اجرای تبصره یک ماده13 قانون جهش تولید مسکن که وزارت 
راه وشهرسازی و وزارت صنعت، معدن و تجارت را به تهیه آیین نامه 
نحوه تأمین مصالح ساختمانی )فولاد و سیمان( برای طرح های 
مسکن حمایتی مکلف کرده است، 2وزارتخانه در مردادماه1401 

پیش نویس این آیین نامه را برای تصویب به دولت فرستادند.
 نتیجه این اقدام، تشکیل زنجیره تأمین فولاد و سیمان برای طرح 
نهضت ملی مسکن بود اما تأمین این دو نهاده با قیمت ترجیحی 
به سازوکاری نیاز دارد که یا بتواند در کنار قیمت گذاری شفاف در 
بورس کالا اجرایی شود یا این دو کالا را در فهرست قیمت گذاری 

دولتی قرار دهد.
البته بررسی قانون جهش تولید نشان می دهد که تکلیف ایجاد شده 
در این قانون برای تأمین فولاد و ســیمان ارزان، بیش از هر چیز 
مبتنی بر افزایش تولید، کاهش هزینه حمل، حذف واســطه ها 
و جلوگیری از دســت کاری در قیمت گذاری بــوده و توصیه یا 

پیشنهادی برای تغییر روال قیمت گذاری نداشته است.
شورای عالی مسکن می تواند برای تأمین سیمان و فولاد نهضت 
ملی مسکن با نرخ ترجیحی، فرایندی طراحی کند که شرکت های 
فولادی و سیمانی در ازای حقوق دولتی، نهاده موردنیاز طرح های 
مســکنی را با نرخ ترجیحی تأمین کنند و مابه التفاوت این نرخ 
ترجیحی و نرخ کشف شده در بورس را به عنوان بستانکاری خود 
از دولت منظور کنند و نظام بازار نیز به هم نریزد. در این میان، 
شورای عالی مســکن می تواند طبق آنچه وزیر راه و شهرسازی 
مطرح کرده، برای خروج سیمان و فولاد از بورس کالا تلاش کند 
که در این صورت، اگر موفق شود، نتیجه آن چیزی جز ایجاد یک 
بستر فسادزا در اقتصاد کشور و توزیع رانت قابل توجه برای انتقال 
تولیدات این شرکت ها با حواله های نهضت ملی مسکن به بازار 

آزاد نخواهد بود.

تایر چرا گران شد؟ 
لاستیک های پرمصرف ازجمله پژو، سمند و پراید تا زیر سقف 4میلیون تومان افزایش قیمت داشته اند

قیمت تایر در بازار  آزاد طی 2 ماه گذشته افزایشی بوده و به موازات 
کاهش عرضه و تأخیر در توزیع لاستیک دولتی، این روند افزایشی 
در هفته های اخیر تشدید شده اســت. در چند روز گذشته قیمت 
لاستیک های پرمصرف ازجمله پژو، سمند و پراید در بازار آزاد با عبور 
از مرز 3.5میلیون تومان تا زیر سقف 4میلیون تومان افزایش داشته 
 است و برخی با سوءاستفاده از کمبود این محصول در سطح عرضه، 
آگهی های نجومی منتشر می کنند. به گزارش همشهری، سخنگوی 
انجمن صنفی صنعت تایر، مشکلات این حوزه نظیر کاهش تولید 
و عرضه و تأخیر در تحویل تایرهــای ثبت نامی دولتی در 3 ماه دوم 
امسال را ناشی از تامین نشدن ارز مورد نیاز صنعت تایر و همچنین 
تأخیر در اصلاح و به روزرسانی قیمت تایر دانسته است؛ مشکلاتی 
که با وجود برگزاری جلسات پی در پی برای حل آن، همچنان ادامه 

دارد و مشکلات زیادی را برای مصرف کنندگان ایجاد کرده است.

لزوم تسریع در حل مشکل ارزی
سخنگوی انجمن صنفی صنعت تایر در گفت وگو با همشهری 
درباره آخرین وضع تامیــن ارز مواداولیه گفت: شــرایط هیچ 
تغییری نکرده، اما جلســات پی در پی در بانک مرکزی و وزارت 
صمت در جریان اســت تا به حل این مشکل ســرعت بدهند. 
مصطفی تنها با تأکید بر ضرورت تســریع در حل مشکل تامین 
ارز مواداولیه، افزود: وقتی در تامین مواداولیه تأخیر ایجاد شود، 
جبران آن ساده نیست؛ زیرا اگر ارز مورد نیاز تولیدکننده همین 
امروز تامین شود، تا مواداولیه خریداری شود، به کارخانه برسد و 
تبدیل به محصول شود، زمان می برد و در این مدت بازار همچنان 

با کمبود مواجه خواهد بود.

خبرهای خوش در هفته جاری
ســخنگوی انجمن صنفی صنعت لاســتیک، آخرین تحولات 
در زمینه حــل این مشــکل را مثبــت ارزیابی کــرد و افزود: 
هماهنگی هایی بین وزارت صمت، بانک مرکزی و انجمن صنفی 
در جریان است. تصمیماتی نیز باید در سطح مقامات بالاتر اتخاذ 
شود که در دست بررسی و اقدام اســت و امیدواریم بتوانیم در 
این هفته چالش های موجود را مهار و خبرهای خوشــی در این 

زمینه اعلام کنیم. او با ابراز امیدواری نسبت به حل سریع مشکل 
تولیدکنندگان گفت: تولید نمی تواند بدون مواداولیه ادامه داشته 
باشد و اگر روند موجود تداوم یابد و مواد تامین نشود، کارخانه ها 
متوقف خواهند شد. تنها اضافه کرد: تایر یک قطعه بسیار حساس 
اســت که با زندگی و ایمنی رانندگان و سرنشــینان خودرو در 
رابطه مستقیم اســت؛ در نتیجه ما به هیچ عنوان نمی توانیم از 
اســتانداردهای خود کوتاه بیاییم و تولید را تحت هر شرایطی 
ادامه دهیم. به گفته او، کارخانه ها در بهار امسال، به امید تامین 
ارز مورد نیاز در ماه های بعد، موجودی انبارهای خود را مصرف 
کردند، ولی امروز بــرای جلوگیری از اتمــام مواداولیه و توقف 
تولید، ناچارند تولید را کاهش دهند که این امر به کمبود در بازار 

منجر شده است.

تأمین 50درصد از ارز مورد نیاز
به گفتــه این مقــام صنفــی، صنعت تایــر برای حفــظ روند 
تولید خود ســالانه بــه 250 تــا 300میلیــون دلار ارز نیاز 
دارد؛ به این معنا کــه ارز مورد نیاز ماهانه ایــن صنعت به طور 
میانگیــن 25میلیــون دلار اســت؛ درحالی کــه طــی 5 ماه 
نخســت ســال جاری فقط ۶0 میلیون دلار ارز بــه طرف های 

 تجــاری و تامین کننــدگان صنعــت پرداخت شــده اســت.

کاهش تولید، چشمگیر نیست
آمارهای انجمن صنفی صنعت تایر نشــان می دهد تولید این 
محصول در بهار امسال افزایشی بوده و پس از آن مشکلات تامین 
مواداولیه، روند تولید را به نسبت ماه های قبل با کاهش مواجه 
کرده و باعث شــده افزایش تولید بهار امسال خنثی شود. تنها، 
درباره تأثیر کمبود مواداولیه بر تولید تایر گفت: در2 ماه گذشته 
نسبت به ماه های ابتدای ســال کاهش چشمگیری را در تولید 
شــاهد بودیم، اما مجموع تولید 5ماهه نســبت به مدت مشابه 
پارسال قابل ملاحظه نبوده است. به گفته او، افزایش تولید در بهار 
امسال باعث شد مجموع تولید لاستیک سواری در 5 ماه امسال 
تا ۶00حلقه از تولید 5 ماه پارسال کمتر باشد که رقم قابل توجهی 
نیست. رقم کاهش تولید لاســتیک نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته براساس ارقام اعلامی سخنگوی انجمن صنفی صنعت، 
فقط ۶درصد بوده، اما میزان کاهش تولید این صنعت در مقایسه 
با بهار امسال از این رقم بالاتر است. محسن صفدری، مدیرکل 
صنایع شیمیایی و پلیمری وزارت صمت چندی پیش میزان افت 

تولید مجموع 5 ماه امسال را 10 تا 14درصد اعلام کرد. 

کاهش تب تورم 
معاون اقتصادی بانک مرکزی می گوید: نرخ تورم در نیمه 
نخست امســال با 1۶واحد درصد ریزش از 55درصد به 

39درصد کاهش یافته است

داده های بانک مرکــزی از ورود تورم بــه کانال 30درصد 
حکایت دارد و گزارش مرکز آمار ایران نشــان می دهد که 
تورم در شــهریور روند نزولی دارد یا نه؟ محمد شیریجیان، 
معاون اقتصادی بانک مرکزی با اعلام اینکه نرخ تورم در نیمه 
نخست امســال با 1۶واحد درصد ریزش از حدود 55درصد 
به 39درصد تا پایان مرداد رســیده، می گوید: کاهش تورم 
تولیدکننده به پیش بینی پذیری اقتصاد کمک کرده و موجب 
کاهش هزینه تمام شــده تولیدکننده شــده؛ به گونه ای که 
شاخص قیمت تولیدکننده طی این مدت با 15واحد درصد 

کاهش به حدود 34درصد رسیده است.
نشانه کاهش تورم چیست؟ یکی از این نشانه ها کاهش نرخ 
تورم تولید به عنوان شــاخص پیش نگر نــرخ تورم مصرفی 
خانوارهاست که براساس روایت بانک مرکزی از 103درصد 
در اردیبهشــت 1400 به 34درصد تا پایان مرداد امســال 
رسیده است. شــیریجیان توضیح می دهد که یکی از دلایل 
اصلی تورم و کاهش رشد اقتصادی، تورم تولیدکننده است 
و دولت به خوبی توانســته این بخش را کنترل کند؛ چراکه 
وقتی تولیدکننده قیمت مواداولیه و کالا های واسطه ای خود 
را بتواند پیش بینی کند، این مسئله بر افزایش تولید آن نیز 

مؤثر است.
رشــد تولید و مهار تورم در 5 ماه نخست امسال با ثبت رشد 
۶.2درصدی اقتصاد در بهار 1402بیانگر بازگشت اقتصاد به 
ریل مورد انتظار دولت است؛ به ویژه اینکه معاون اقتصادی 
بانک مرکزی فاش می سازد که رشد اقتصادی در بهار امسال 
به ویژه در بخش نفت رخ داده کــه تحت تأثیر تحریم ها قرار 
داشته و رشــد بخش صنعت و معدن هم نشان می دهد که 
اقتصاد ایران از فشــار تحریم ها خارج شده و انتظار دولت و 
بانک مرکزی این است که چشم انداز رشد اقتصاد و کاهش 

تورم تا پایان امسال ادامه یابد.

چهره روز تورم

فرخنده رفائیگزارش
روزنامه نگار

 تورم تولید 
 اردیبهشت 1400

 103درصد
مرداد 1402  

34درصد

تورم سالانه
شهریور1400  

46.3درصد
مرداد 1402  
46.7درصد

تورم نقطه به نقطه
شهریور1400  

43.9درصد
مرداد 1402  
39.8درصد

24000000
 حلقه

مجموع نیاز سالانه 
لاستیک کشور 

10تا  14
درصد

میزان کاهش تولید لاستیک 
در 3 ماه تابستان

8450000
 حلقه

مجموع تولید تایر 
5 ماه ابتدای امسال

25000000
 حلقه

میانگین نیاز ارزی 
ماهانه صنعت تایر

9000000
 حلقه

مجموع تولید تایر 
5 ماه ابتدای پارسال

250تا 300
میلیون دلار

 ارز موردنیاز 
صنعت تایر

1750000
 حلقه

میانگین تولید ماهانه 
صنعت تایر کشور

60000000
 دلار

ارز تامین شده صنعت تایر 
در 4 ماه امسال

بهره برداری از 18تقاطع تا پایان سال
هادی حق بین، معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران: موفق شدیم نخستین تقاطع سال۱۴۰۲ را در منطقه۲ 
افتتاح کنیم؛ برهمین اســاس تا پایان ســال، ۱۸تقاطع را برای افتتاح برنامه ریزی کرده ایم و امیدواریم هر ماه، 
حداقل ۲تقاطع تحویل شهروندان شود. این دسترسی ها کاهش طول مسیر شهروندان را در پی خواهد داشت.

کمک مدیریت شهری برای ساخت استادیوم جدید
پرویز سروری، نایب رئیس شورای شهر تهران: موضوع ساخت استادیوم جدید در شورای اسلامی شهر تهران 
هنوز مطرح و بحث نشده است. باتوجه به اینکه موضوع توسط رئیس جمهور مطرح شده و برای ساخت اهتمام 

وجود دارد ما نیز در مدیریت شهری برای تحقق این مهم تلاش خواهیم کرد.

فرهنگی- اجتماعی  کیف پول شهروندی در راستای 
هوشمندسازی شهر و تسریع و تسهیل 

خدمت رسانی به شهروندان توسط شهرداری 
تهران رونمایی می شود

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

2روش استفاده در خطوط مترو
روش اول: استفاده از کیو آر کد است که پس 
از فعال شدن کیف پول شــهروندی و شارژ 
اعتبار بلیت روی گوشی همراه مسافران فعال 
می شــود. این روش هم آفلاین و هم آنلاین 
قابلیت استفاده دارد که مسافران از گیت عبور 
می کنند و هزینه سفر از کیف پول شهروندی 
کسر می شود. روش دوم، اتصال کارت بلیت به 
کیف پول است که این کار از طریق درج سریال 
کارت امکان پذیر است. برای این کار بهتر است 
اعتبار کارت بلیت صفر شود؛ چراکه هنگام 
عبور از گیت هزینه ســفر از کیف پول کسر 

می شود، نه کارت.

مکث    پرداخت هوشمند هزینه سفر
گرچه امروزه تردد در خطوط مترو و بی آرتی از طریق کارت بلیت انجام می شود، 
اما آنطور که سعید جهانی، مدیرعامل سازمان فاوای شهرداری تهران عنوان کرده 
»استفاده از این کارت بلیت ها مشکلاتی دارد که قطعا سهولت تردد مسافران را 
تحت الشعاع قرار می دهد؛ به طور مثال ســقفی برای میزان اعتبار این کارت ها 
پیش بینی شده و مسافران بیش از میزان اعتبار نمی توانند آن را شارژ کنند یا برای 
شارژ این کارت ها گاهی مسافران باید در صفوف طولانی بایستند. همچنین این 
کارت ها فقط برای استفاده از حمل ونقل عمومی اعم از اتوبوس و متروست و برای 
حل این مشکلات و تسریع و تسهیل تردد مسافران نیاز بود اقداماتی در راستای 

هوشمندسازی پرداخت هزینه ها در مرحله اول و سایر پرداخت ها در مراحل دیگر 
صورت گیرد. این تصمیم در نهایت منجر به طراحی سیستم کیف پول شهروندی 
شد.« به گفته جهانی سقفی برای شارژ اعتبار کیف پول شهروندی وجود ندارد و 

مسافران براساس میزان سفر می توانند آن را شارژ کنند.
 کیف پول شــهروندی در مرحله اول با قابلیت پرداخــت کرایه مترو رونمایی 
می شود، اما قرار اســت تا پایان ســال تمام مجموعه های خدماتی شهرداری 
تهران ازجمله اتوبوسرانی، برج میلاد، سینماها، مجموعه های ورزشی و حتی 

فروشگاه های شهروند و میادین میوه و تره بار هم به این سیستم متصل شوند.

   تخفیف 30درصدی به کاربران
 کیف پول شهروندی در سوپراپلیکیشن یا سامانه شهرزاد قرار 
دارد و آنطور که سعید جهانی عنوان کرده »نسخه اندروید 
این اپلیکیشــن فعال اســت و کاربران در سیستم ios هم 
می توانند از نسخه وب استفاده کنند.« مدیریت شهری برای 
کسانی که از کیف پول شــهروندی استفاده کنند، تخفیف 
30درصدی پیش بینی کرده است. جهانی این موضوع را بیان 
و عنوان کرد: »هنوز کارت جدیدی برای این سیستم طراحی 
نشده است، اما امکان دارد در ادامه کار نیاز باشد کارت های 

جدیدی طراحی شود که قطعا این کار انجام می شود.« 

   مزایای استفاده از کیف شهروندی
 سهولت در پرداخت  کرایه اتوبوس، کرایه تاکسی، قطار 

شهری، پارکینگ های عمومی، پارکومتر و...
 کاهش معضلات بهداشتی در اثر ردوبدل کردن پول

 امکان تعریف کرایه براساس طول مسیر، نوع اتوبوس، 
روزهای هفته و مناسبت های ویژه

 امکان ایجاد بستری مناسب جهت برنامه ریزی بهتر در 
ناوگان حمل ونقل عمومی

 نظارت بهتر بر درآمدها به صورت آنلاین
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 تقدیر از خدمتگزاران
شهرداری تهران در ستاد اربعین 

شهرداری تهران در اجرای مراسم اربعین امسال حضور ویژه و 
چشمگیری داشت. چه در مرز و چه در شهرهای نجف، کوفه، 
کربلا و ســامرا، مناطق 22گانه تهران حضور جدی داشتند. 
همچنین نیروهای آتش نشانی، خدمات شهری و بهشت زهرا 
ازجمله نیروهای مدیریت شــهری بودند که در مراسم اربعین 
امسال نقش پررنگی ایفا کردند؛ برهمین اساس مراسم »شکر 
خدمت« در محل برج میلاد برگزار شــد تا از زحمات شــان 

تقدیر شود.

علیرضا زاکانی، شهردار تهران:  امسال نیز 
آیین پیاده روی اربعین حســینی باحضور 
میلیونی زوار از کشــورهای مختلف برگزار 
شد. آنچنان که مسئولان اعلام کردند بالغ 
بر 4میلیون ایرانی که بخش قابل توجهی از 
آنها شهروندان تهرانی بودند، توفیق حضور در این مراسم بزرگ 
را داشتند. شهرداری تهران با حرکت در این مسیر و تلاش برای 
خدمتگزاری به زوار، تلاش کرد تا بتواند در کاروان سیدالشهدا)ع( 
قرار بگیرد. امیدواریم این تلاش ها زمینه ساز قدم های کوچکی برای 
تحقق وعده الهی و ظهور حضرت مهدی)عج( بوده باشد. به عنوان 
خادمان امام حسین)ع( در شهرداری تهران از ملت و دولت عراق 
تشکر می کنیم و از سفیر عراق که در جمع ما حاضر است، تقاضا 
داریم، تشکر و سپاسگزاری ما را به مردم عراق برساند. همچنین 
بر خود واجب می دانم تا از تــلاش تک تک خدمتگزاران خانواده 
بزرگ مدیریت شهری که داوطلبانه برای خدمت رسانی  به زوار امام 

حسین)ع( پیشقدم شدند، تشکر ویژه کنم.

محمدامین توکلی زاده، رئیس ستاد اربعین 
حسینی شهرداری تهران: امسال هر چه در 
توان داشــتیم به خط کردیم؛ هر چند با کم 
و کسری و کوتاه، اما با همه توان و با اخلاص 
فراوان خادمان شهرداری تهران به میدان 
آمدیم. از مرزهای خسروی، شــلمچه، چذابه، مهران، زرباطیه تا 
طریق الحسین و قرارگاه های زینبیه، کربلا، کاظمین، نجف و سامرا 
و البته کوفه هم با موکب های مادر و کودک، هم موکب های تخصصی 
کودکان و نوجوانان و هم با حضور پزشکان و پرستاران و متخصصان 
در خدمت زائران بودیم تا هم آرام جان خسته شان باشیم و هم با 
سرود حبیبی شکرا هم نفس حال خوش دل هایشان. امیدوارم که 
توفیق این خدمتگزاری باز هم رفیق مان باشد و از همه همکاران 
عزیز و جهادی و سختکوشــم در کمیته ها و قرارگاه ها، همکاران 
عزیز در سازمان محترم آتش نشــانی، نیروی انتظامی عزیز مان، 
در رسانه ملی و به ویژه ستاد اربعین تقدیر و تشکر می کنم و دست 
همه خادمان سیدالشهدا را می بوسم و از همین امروز با شناسایی 
کمبودها و نقاط قوت، خودمان را برای اربعین سال آینده و خدمتی 

پربارتر آماده می کنیم.

کارت هوشمند شهروندی در مترو فعال شد

یک کارت برای تمام شهر

خدمت رسانی به شهروندان در پلتفرم ها و به طورکلی بستر مجازی، رویکرد مدیریت شهری 
است که در راستای تحقق شهر هوشمند از یک سو و عمل به تکالیف برنامه چهارم توسعه و 
پیشرفت تهران از سوی دیگر، با جدیت پیگیری می شود. پس از خدمت رسانی صدور پروانه 
ســاختمانی به صورت الکترونیکی که منجر به کاهش مدت زمان صدور مجوزها از 100روز به 
حدود 60روز شد، اکنون شهرداری در گام دیگری قصد دارد خدمت رسانی در حوزه حمل ونقل 
عمومی را الکترونیکی کند. »کیف پول شهروندی« همان مکانیسم و ابزار چندمنظوره است که 
در مرحله اول کاربرد آن در حوزه حمل ونقل و خطوط مترو خواهد بود و با استفاده از ظرفیت و 

امکانات آن، تردد مسافران مترو در تمامی خطوط به سهولت و به شیوه مدرن انجام می شود.

 حل مشکل تأمین 630 واگن مترو
در دوره ششم

زمانی که باید کار می کردند و به رســانه ها گزارش می دادند، دست 
به سینه نشستند و حالا که دیگر مسئولیتی در شهر ندارند، یادشان 
افتاده با رسانه ها تعامل کنند و با گزارش عملکرد نصفه و نیمه خودشان 
بگویند پروژه های به نتیجه رسیده در پایتخت میوه هایی هستند که 
در دوره ما کاشته شده و فصل برداشت به این دوره رسیده است. مثال 

جدید هم اگر بخواهیم بزنیم همین قرارداد تامین ۶30واگن برای شهر 
تهران که شهردار سابق مدعی شده که قراردادش در زمان مدیریت 
سابق شهر بسته شده و مربوط به دوره فعلی مدیریت شهری نیست. 
البته باید قبل از آنکه آقای حناچی دستپاچه شوند و بخواهند از تریبون 
رسانه های هم طیف خودشان حرفی بزنند به درستی موضوع را بررسی 
کنند؛  اینکه فکر می کنند با بســتن قرارداد مشکل حمل ونقل ریلی 
این شهر حل می شود، سخت در اشتباه هستند؛ تا زمانی که 15درصد 
پیش پرداخت تامین نشده، نمی توان خوش بین به اجرا بود. در همین 
رابطه، سرپرست معاونت حمل ونقل شهرداری تهران در گفت وگو با 
همشهری می گوید: در دوره قبلی مدیریت شــهری به غیر از انعقاد 
قرارداد هیچ کار دیگری انجام نشده است و سهم 15درصدی را که باید 
پرداخت می شد، انجام ندادند. حتی شورای پنجم شهر تهران نیز این 

موضوع را جزو نقاط ضعف شهردار سابق تهران اعلام کرده است؛ چراکه 
هیچ پیگیری منجر به نتیجه ای انجام نداده بود. محســن هرمزی در 
ادامه می افزاید: تمام پیگیری ها در این دوره توسط شهردار فعلی انجام 
شد. درواقع اگر آقای زاکانی نبود شــاید این موضوع نتیجه نمی داد؛ 
البته همراهی دولت نیز بسیار اهمیت داشته؛ چراکه اگر سال گذشته 
 LC اعتبار لازم را در سازمان برنامه و بودجه مصوب  نکرده بودیم امروز
پایدار نبود. او با اشاره به سفر نخست وزیر چین به ایران در سال گذشته، 
می گوید: با سفری که نخست وزیر چین داشت LC )خط اعتباری( را 
تا 4مهرماه امسال تمدید کردند و باعث شد دولت در بودجه1402، از 
محل تخصیص اعتبار نفت، بودجه لازم را اختصاص دهد. همچنین 
تمدید ماده۶2، تمدید تبصره بند »ز« ماده19 و تعامل بانک شهر و 
بانک کشاورزی که بازگشاینده های LC هستند، همگی انجام شد و 

این اقدام یک پروسه زمان بر با ذی نفعان متعدد بود که به نتیجه رسیده 
است. سرپرست معاونت حمل ونقل شهرداری تهران ادامه داد: امروز 
آقایان درحالی مدعی شده اند که مدیریت شهری فعلی کاری انجام 
نداده که خودشــان تنها انعقاد قرارداد را انجام داده اند؛ از ســال95 
که قرارداد منعقد شد تا سال 97 که نهایی می شــود و تا پایان دوره 
خودشان پیش پرداخت را نمی توانند پرداخت کنند که در مدیریت 
فعلی شهر این موضوع حل می شود. هرمزی در پایان با اشاره به آخرین 
وضعیت ورود ۶30واگن به ناوگان ریلی شهر تهران خاطرنشان کرد که 
درحال حاضر LC را بازگشایی کرده ایم ظرف مدت یک ماه )از هفته 
گذشته شروع شده است( طرف چینی پول را برداشت می کند و طبق 
قرارداد ظرف 18 ماه نخستین رام قطار وارد می شود. همچنین موضوع 

طراحی ناوگان را معطل LC نکردیم و آن را جلو بردیم.
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